
PERSONAL INFORMATION RYMKHANOVA AINAGUL RYMBEKOVNA

  Republic of Kazakhstan, Karaganda city, 7 Karbysheva street, KarU 
named after Academician E. A. Buketov

  mulikovasaltanat@mail.ru 

 | Date of birth: 14/04/1966

PLACE OF WORK,
POSITION

KarU named after Academician E. A. Buketov, Associate Professor of the 
Department of Special and Inclusive Education

SCIENTIFIC DEGREE,
SCIENTIFIC TITLE

(ACADEMIC
DEGREE)

WORK EXPERIENCE

Doctor of Pedagogy, Associate Professor

Place and 
date

1988-1996 - Karaganda Pedagogical Institute
1996-2007 - Karaganda State University named after E.A. Buketov.
2007-2022 – Karaganda Economic University of Kazpotrebsoyuz
From 2022 to the present - KarU im. Academician E.A. Buketova.

.

EDUCATION AND
PROFESSIONAL TRAINING

Education

Professional trainings,
Scientific trips

1983-1988 - Moscow State Historical and Archival Institute (Russian State 
University for the Humanities), Faculty of Archiving, Historian-archivist, 
Specialist
2003 - defended a dissertation for the degree of candidate of pedagogical 
sciences on the topic: "Information retrieval technology of education at the 
university" (KazGosZhenPI, Almaty, scientific adviser, Doctor of Pedagogy, 
Professor Egorov V.V.).
2003 - defended a dissertation for the degree of candidate of pedagogical 
sciences on the topic: "Information retrieval technology of education at the 
university" (KazGosZhenPI, Almaty, scientific adviser, Doctor of Pedagogy, 
Professor Egorov V.V.).
2007 - received the academic title of Associate Professor of Pedagogy.
2010 - defended a dissertation for the degree of Doctor of Pedagogical 
Sciences on the topic: "Scientific and pedagogical foundations for the 



formation of 
information and 

analytical culture of university students" (KarSU named after academician 
E.A. Buketov, Karaganda, scientific adviser Ph.D. , Professor Shkutina L.A.).

SKILLS DEVELOPMENT
INFORMATION



For the last 5 years:
- Coursera Certificate "Open Educational Resources: Teacher's Buffet", 
Tomsk, July 2020, National Research Tomsk State University, 72h.
- Certificate of advanced training course "Distance learning technologies" 
(KEUK, September 3 - 17, 2020, 72 hours).
- Certificate of advanced training courses "Educational Management at the
University 4.0", National Research University "Higher School of 
Economics" (November 20 - 28, 2018, 72 hours).
- Certificate of advanced training courses "Development of the 
professional readiness of a university teacher to work in the conditions of 
innovative transformations, 2019" (JSC "NTsPK "Orleu", 40 hours).
- Certificate of advanced training courses "Pedagogy and Psychology", 
2021 (National Open University "INTUIT", 72 hours).
- Certificate of advanced training courses "Pedagogy", 2021 (Karaganda 
University named after E.A. Buketov, 36 hours).

PERSONNEL QUALITIES
Responsibility, sociability, mobility.

LANGUAGE
Native language Kazakh

UNDERSTANDING SPEAKING WRITING
READINGHearing Reading Oral speech Hearing

Kazakh In perfection

English В1 B2 B1 В1 B1

Russian in perfection

Digital skills
Experienced user: Microsoft Office (Word, Excel, Power Point)



Other skills (hobbies) traveling.

ADDITIONAL
INFORMATION

Main publications

In total
 1. Муликова С.А. Содержательно-технологические аспекты подготовки 
социальных работников к работе с детьми сиротами в Казахстане. Монография. - 
Караганда: «Гласир», 2017. – 194 с. (в соавторстве: Минжанов Н.А., Абдакимова 
М.К., Кенжебаева С.К.)
2. Муликова С.А. Әлеуметтік жұмыстың әдістері және технологиялары: Оқулық. 
Германия-Қазақстанмен бірге дайындаған. Учебник. - Караганда: «Гласир», 2017. – 
184 б. (в соавторстве: Минжанов Н.А., Абдакимова М.К., P. Rabenalt, Кенжебаева 
С.К.)
3. Муликова С.А. Современное высшее образование и направления его 
совершенствования. - Вестник КарГУ, 2018. – №3. – С.95-105. (в соавторстве: 
Володина Е.)
4. Муликова С.А. Innovative development of the society as a condition for analytical and
informational culture development of the specialist. - Вестник ЗКГУ, 2018. – №1. – 
С.16-24. (в соавторстве: Тажигулова Г.О., Казимова Д.А., Шрайманова Г.С.)
5. Муликова С.А. К вопросу формирования информационно-аналитической 
культуры студентов - Форум. Серия: гуманитарные и экономические наук, - 2017. - 
№3(17). – С.9-16. (в соавторстве: Тажигулова Г.О., Казимова Д.А., Шрайманова 
Г.С.)
6. Муликова С.А. Развитие информационной образовательной среды университета 
как условие совершенствования учебно-методической работы. - Вестник 
Новосибирского государственного педагогического университета, 2017, том 7, № 4.
– С.26-39. (в соавторстве: Спирина Е.А., Казимова Д.А.)
7. Муликова С.А. Employment: analysis of needs of the employer and graduates of 
higher education // Вестник Евразийского Национального университета им. 
Л.Н.Гумилева (серия Педагогика), 2018. - № 2 (123). – С.122-130. (в соавторстве: 
Спирина Е.А., Казимова Д.А.)
8. Муликова С.А. Методы и технологии социальной работы. Учебное пособие. -  
Караганда: Карагандинский экономический университет Казпотребсоюза, 2020. - 
172 с.
9. Муликова С.А. Реализация технологии практико-ориентированного обучения в 
университете. - Вестник ПГУ, 2020. - №4. – С.398-411. (в соавторстве: Абдакимова 
М.К., Кенжебаева С.К.)
10. Муликова С.А. Современные тренды в подготовке социальных работников 
Вестник КарУ, 2020. - №4. – С.16-23. (в соавторстве: Абдакимова М.К.)
11. Mulikova S. Lifelong education at the university: experience and problems. - German 
International Journal of Modern Science, 2022. - №28. – P.28-31. (в соавторстве: 
Абдакимова М.К.)
12. Mulikova S. Informal education in the system of lifelong professional education at the
university. - Journal of science. Lyon, 2022. - №29. – P.44 – 50. (в соавторстве: 
Абдакимова М.К.)
13. Муликова С.А. Теоретико-технологические аспекты подготовки будущих 
специалистов социальной сферы: Монография – Караганда: ИП «Марченко», 2022. 
- 108 с. (в соавторстве: Абдакимова М.К., Кенжебаева С.К.)

Electronic training programs and manuals:
Significant ones:

1. Муликова С.А. Актуальные проблемы дидактики средней школы. Электронный 
учебник. - № 19462 от 23.07.2021 (в соавторстве: Кенжебаева С.К., Джабаева Г.Н., 
Исина С.С.)

2. Муликова С.А., Джабаева Г.Н.  Основы педагогического мастерства. 
Электронный учебник. - № 17988 от 26.05.2021 (в соавторстве Джабаева Г.Н.)

3. Муликова С.А. Социальная работа с семьей и детьми. Электронный учебник. - №
22108 от 02.12.2021 

4. Муликова С.А. Методы и технологии социальной работы. Электронный 



учебник. - № 22402 
от 13.12.2021.



Participation in
the implementation of

scientific
projects

From 2015 to 2018 - coordinator of the international project of the Erasmus + 
program "Establishment of Centers for Competence and Employability 
Development" (COMPLETE) (Project "Creation of Competence Development and
Employability Development Centers").

- .

Awards and titles The best teacher of the university of Kazakhstan, 2013

Courses

1. Methodological foundations and methods of scientific research in defectology in 
defectology and special psychology

2. Research planning

1.

Professional and scientific
interests

Professional education
.

SCIENTIFIC DATABASES
IDENTIFIERS

Researcher ID: 
ORCID ID: https://orcid.org/0000-0002-4624-8912  
Идентификатор РИНЦ:
Author ID Scopus: 

https://orcid.org/0000-0002-4624-8912

	PERSONAL INFORMATION RYMKHANOVA AINAGUL RYMBEKOVNA
	PLACE OF WORK,
	SCIENTIFIC DEGREE, SCIENTIFIC TITLE (ACADEMIC DEGREE)
	Place and date
	EDUCATION AND PROFESSIONAL TRAINING
	Professional trainings,
	SKILLS DEVELOPMENT
	INFORMATION
	PERSONNEL QUALITIES
	LANGUAGE
	Digital skills
	ADDITIONAL INFORMATION
	Participation in the implementation of scientific
	Courses
	Professional and scientific
	SCIENTIFIC DATABASES
	Идентификатор РИНЦ:

